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Úvod 
Vážení spoluobčané a chalupáři, 
letos náš obecní zpravodaj  dosáhl ku-

latého 15. ročníku a já doufám, že se těší 
stále stejné oblibě. Jarní číslo zpravodaje 
jste ve Vašich poštovních schránkách netr-
pělivě vyhlíželi vždy u příležitosti svátku 
matek. Nejinak je tomu i letos, bohužel sa- 
 

motnou tradiční oslavu svátku matek 
nám stávající epidemiologická situace 
opět neumožňuje uspořádat. Snad je to 
poslední takto zrušená akce a vše se brzy 
vrátí do starých kolejí.

Napsal Václav Konečný

Slovo starosty
Vážení občané, chalupáři, přátelé obce. 

Letošní rok opět nezačíná velmi pozitiv-
ně, ale spíše v rámci covidových nařízení 
a opatření. Už je doba tzv. covidová vel-
mi dlouhá a únavná. Celá společnost je 
naštvaná a nikdo neví, kdy to skončí. Což 
je asi ta v současné době nejvíce negativní 
a probíraná myšlenka. Ta druhá pozitiv-
nější verze, jak začít letošní půl jubilejní 
ročník zpravodaje, je si připomenout, že 
máme všude kolem nás jaro v plném prou-
du a může nás těšit tedy alespoň příroda, 
která se všude kolem nás probouzí. To 
jistě zdravě nabíjí všechny z nás. Aktivit, 
které v této složité době můžeme vytvá-
řet, není mnoho, ale jistě najdeme pár akcí, 
s kterými bych vás chtěl seznámit. 

V minulém zpravodaji jsem vás infor-
moval o podaných žádostech o dotaci ze 
SZIF (Ministerstvo zemědělství). V září 
jsme podali, do konce roku nám přislí-
bili a jelikož projekt měl končit v březnu 
roku 2021, tak jsme již na začátku letoš-
ního roku nakoupili (i to totiž v současné 
době není jednoduché). Situace se zatím 
vyvíjí tak, že dosud pro hasiče obhajujeme 
zakoupení vybavení neustálým dopiso-
váním si s výše uvedeným fondem. Mu-
síme obhajovat takové doslova „banality“ 
jako je velikost ledničky, velikost mrazá-
ku, topení ve skladu (plechovém), z čeho 
se skládá hasičská uniforma atd. Zkrátka 
nám ti Pražáci hází klacky pod nohy. Po 
pravdě nedokáži říci, jestli to dokážeme 
plně obhájit. Už jsem psal třikrát obhajobu 
a několik vysvětlení a vždy vymyslí další 
argument, který chtějí doložit. Tato doba 
je opravdu nepochopitelná.

V rámci protipovodňového projektu, 
o kterém jsem vás také v minulém zpra-
vodaji informoval a který je již dokončen, 

jsme požádali o stavební povolení a v sou-
časné době toto řízení probíhá. Následně 
by již nic nemělo bránit akci uskutečnit.

V loňském roce byl také zahájen projekt 
plánované splaškové kanalizace v obci. 
Projektově je dokončeno územní řízení 
hlavního vedení kanalizace. V letošním 
roce máme v plánu zpracování projektu 
na stavební povolení společně s přípojka-
mi na pozemcích obce. Na akci máme také 
požádáno o dotaci z Olomouckého kraje. 
Koncem dubna budeme vědět verdikt, 
jestli nás kraj podpoří.

V minulosti zmiňovaná optická síť by 
také měla dostat zelenou v rámci staveb-
ního řízení a během letošního podzimu 
budou zřejmě započaty výkopové práce.

Z menších akcí, o kterých se chci zmínit, 
to jsou již letos opravený přítok i odtok 
dolní požární nádrže, revitalizace kolem 
stavidla a vyčištění dolní nádrže.

Na závěr tentokráte krátkého příspěv-
ku bych chtěl zdůraznit několik poslední 
dobou se rozmáhajících problémů v obci. 
Jsou to dle mého názoru úplně běžné čin-
nosti, které by měly být již v dnešní době 
samozřejmostí. Je to jen o lidské ohledupl-
nosti vůči ostatním, která se v současnosti 
moc „nenosí“. Je mi to sice nepříjemné, ale 
byl jsem k tomu občany i chalupáři několi-
krát vyzván, tak jsem se rozhodl tak učinit. 

Vodění psů na vodítku – Běžný stan-
dart v dnešní době. Je přeci jedno, jestli 
je pes malý nebo velký. Chápu, že každý 
majitel o svém psovi říká, že je hodný a nic 
neudělá, ale nemusí to být nikdy stopro-
centní a následky mohou být zbytečné 
a velice smutné.

Volné pobíhání psů a koček po veřej-
ném prostranství a cizích pozemcích – 

Z jakého důvodu umožňujeme psům ten-
to komfort? Je určitě pochopitelné, že pes 
nebo kočka jednou za čas uteče, ale otevřít 
vrata a „běž se proběhnout po vesnici 
a vy…“ to je smutné. 

Nepořádek u kontejnerů s odpady – 
Proč lidé nevhazují do kontejnerů odpad, 
ale nechávají ho u kontejnerů? Je to velký 
problém hodit tyto odpady do kontejneru, 
nebo pokud se stane, že je kontejner plný, 
tak počkat do výsypu kontejneru? I objem-
nější odpad se může rozříznout nožem, 
tak aby se nám to do kontejneru vešlo. 
Řeknu vám příklad. Když byl „starý“ kon-
tejner na papír, tak obec platila 237 Kč za 
vývoz každý týden, a to byla cena již před 
pár lety. Do kontejneru se vlezly třeba jen 
dvě krabice (když je někdo nerozložil). 
V současné době se za vývoz neplatí, je-
likož množství papíru uhradí cenu za vý-
syp. A přitom stačí tak málo. Uvědomme 
si, že to platíme všichni, tak proč by nám 
to pár jedinců mělo zdražovat.

Pořádek na dětském hřišti – opět na-
prosto běžný úkon jak pro rodiče, tak pro 
děti. Půjčím si hračky a zpět je vrátím. Ne-
vím, co dodat. Snad jen, že je také možné 
hračky z hřiště odstranit. Následně nebu-
deme muset tento problém řešit.

Sečení trávy – již od nepaměti naši 
předkové vždy prováděli na travnatých 
pozemcích minimálně dvě nebo tři seče. 
Každý zemědělec to jistě potvrdí. A ty se 
mají pravidelně vždy dodržovat. Nemusí 
to být přeci dané jen vyhláškou (kde je to 
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Z činnosti zastupitelstva obce
Zasedání zastupitelstva obce  

dne 16. 12. 2020
Zastupitelstvo projednalo a schválilo:

• konání ohňostroje
• podání žádostí o dotace na rok 2021
• půjčku SDH
• přečerpávací stanici ve vedení kanalizace
• konání inventury obce
• rozpočtové provizorium na rok 2021 
• zjištění příčiny podmáčení domu č. p. 31 

z obecní parcely
• snížení poplatku za porušení vyhlášky 
• žádost na umístění značky „Zákaz vjez-

du 3,5t“

Zasedání zastupitelstva obce  
dne 20. 1. 2021

Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• smlouvu o sml. budoucí na zřízení věc-

ného břemene s EON 
• zrušení žádosti o dotaci na autobusovou 

zastávku

• podání žádosti o dotaci z programu pre-
vence kriminality

• vyřazení majetku obce
• dodavatele projektu opravy knihovny
• převod 600 000 Kč na spořicí účet „Ka-

nalizace“
• podání žádosti o stavební povolení na 

protipovodňové opatření
• odložení podání žádosti na umístění 

značky „Zákaz vjezdu 3,5t“ 

Zasedání zastupitelstva obce  
dne 5. 2. 2021

Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• dodavatele žaluzií na hřiště 
• smlouvu o sml. budoucí na zřízení věc-

ného břemene s INFOS Art (optická síť) 
• změnu č. 1 strategického dokumentu POV
• opatření obecné povahy - změna č. 2 

územního plánu
• smlouvu na zhotovení změny č. 1 územ-

ního plánu

• neposkytování závazných stanovisek 
zájemcům o stavební parcely

• realizaci stavebních prací (oprava potru-
bí k nádrži, podklad pro mobilní garáž, 
autobusová zastávka)

• vypouštění vody z pálenice do obecní 
dešťové kanalizace

• příspěvek SDH na nezbytné vybavení

Zastupitelstvo projednalo a zamítlo:
• žádost na odkup parcely 

Zasedání zastupitelstva obce  
dne 7. 4. 2021

Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• rozpočet MŠ na rok 2021
• rozpočet obce na rok 2021
• odprodeje pozemků obce
• odkup pozemků obcí (cesty)
• umístění odběrného místa pro elektro 

odpad
Napsal Václav Konečný

nutnost na veřejném prostranství), nemusí 
být ani pravidelně každý týden střižený 
trávník, pokud se to někomu nelíbí, nebo 
si to nepřeje, ale proč by měl někdo sou-
sedovi zaplevelovat pozemek nebo hlavní 
prostranství v obci hyzdit neposečenou 
trávou. 

Možná můžete namítat, že jsem hodně 
kritický, ale když je to dnes a denně a lidé 
na to neslyší, musel jsem zkusit i tuto cestu. 

Nechci svůj příspěvek končit negativně. 
Všechny uvedené úkony by pro normál-
ně smýšlejícího člověka měly být běžnou 
věcí. Nemusíme přeci všude vyvěšovat  
 

tabulky s upozorněním, jak se máme cho-
vat, nebo stále zdokonalovat a vydávat vy-
hlášky, aby se nedaly obejít. Vždyť v obci, 
kde žije cca rozumných 200 obyvatel, by 
měli lidé brát tyto věci jako samozřejmost.

Napsal Petr Hajkr, starosta obce

aktuality z naší obce
Vážení spoluobčané, milí čtenáři, dovolte mi, abych Vás seznámil s životními výročími našich spoluobčanů. 
V roce 2021 se s „kulatými narozeninami“ roztrhl pytel.

Od začátku roku slavily nebo budou slavit svá jubilea tito spoluobčané:

Pan Hajkr František – 70 roků
Paní Zapletalová Dagmar – 50 roků
Paní Koutná Alena – 50 roků
Pan Hajkr Jan – 50 roků
Pan Seitler Miroslav – 70 roků
Paní Blažková Alena – 70 roků

Paní Horáková Dagmar – 70 roků
Pan Mikulka Milan – 80 roků
Pan Krč Josef – 80 roků
Paní Horáková Ludmila – 70 roků
Pan Bitner Jaroslav – 50 roků
Paní Mikulková Jaroslava – 70 roků

Paní Hajkrová Anna – 75 roků
Pan Foret Miroslav – 50 roků
Pan Sládek Jaromír – 75 roků
Pan Svoboda Jiří – 50 roků
Paní Mikulková Hana – 50 roků
Pan Vlček Jaroslav – 85 roků

Všem, co slavili nebo se chystají v letošním roce slavit svá významná životní výročí, přeji jménem mým, ale i jménem zastupitelstva obce 
všechno nejlepší, osobní i rodinnou spokojenost, a to navzdory dnešní poblázněné době a do dalších let Vašeho života hlavně zdraví!

Dovolte mi ještě vzpomenout na paní Jiřinu Lakomou, která nás začátkem roku opustila. Hlubokou soustrast její rodině!

Veškerá přesná data týkající se počtu obyvatel zveřejním v příštím dílu Obecního zpravodaje, který pravidelně vychází na konci 
roku. Na konec mého příspěvku Vám chci popřát pevné zdraví a ruce na pravém místě, až budete v říjnu stát u volební urny. Dob-
ře vím, že to není snadné a že politická scéna je plná lhářů, zločinců a pokrytců, kteří by měli sedět na Mírově, a ne v Poslanecké 
sněmovně, jak je tomu dnes, ale tím spíš Vám přeji dobrou volbu v téhle politické loterii!

„Kapitalismu je vlastní jedna vada: nerovnoměrné rozdělení bohatství. Socialismu je vlastní naproti tomu jedna ctnost: rovnoměrné rozdělení bídy.“
 Winston Churchill

Napsal Martin Matysek, místostarosta obce
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Zpravodaj obce raKovÁ U KoNIce

Z činnosti jednotky požární  
ochrany obce 

Možná jste si někteří všimli, že poslední 
dobou vídáte naše hasiče častěji než ob-
vykle. Dovolte mi Vám sdělit, čím to je.

Možná někteří ani netušíte, ale Jednotky 
požární ochrany obcí, dále jen JPO, jsou sou-
částí IZS (integrovaného záchranného systé-
mu) v rámci plošného pokrytí. JPO se dělí 
do šesti kategorií I-VI. Naše obec disponuje 
JPO V. Ale abychom mohli být zapojování 
do likvidací mimořádných událostí, musí 
být jednotka akceschopná. Akceschopnost 
JPO je podmíněna počtem členů, proškole-
ním členů, funkčností požární techniky, pra-
videlnými lékařskými prohlídkami atd.

Můžeme být rádi, že obec Raková u Ko-
nice jakožto zřizovatel JPO SDH Raková 
u Konice jednotku a celkově SDH podporu-
je, jak může. Je sice pravda, že podle zákona 
požární ochrany (§ 133/ 1985 sb.) jsou obce 
povinny zřizovat JPO a mít ji akceschop-
nou, ale dobře víme, že tomu tak často není.

Ale to nic nemění na tom, že bych chtěl 
mým jménem poděkovat zastupitelstvu 
obce a zejména starostovi panu Petru Haj-
krovi za maximální snahu zajistit finanční 
prostředky pro rozvoj požární ochrany 
a neméně si vážím kluků, kteří mi velice 
pomáhají a jsou ochotni obětovat svůj čas 
ať už při technických přípravách (údržba 
techniky, činnosti v rámci práce pro obec,  
ochota se vzdělávat) nebo účastí na mimo-
řádných událostech.

V minulém roce byl proškolen pilař, ve-
litel a dva strojníci. V roce 2021 bude ško-
len další velitel, noví pilaři a jeden hasič 
půjde na kurz základy zdravotnických 
znalostí. Jako velitel jednotky požární 
ochrany budu v dalších letech usilovat 
o maximální možné vzdělání hasičů, např. 
kurz nositele dýchací techniky, pilaři,  
 

základy zdravotnických znalostí, kurz li-
kvidace bodavého hmyzu, základní kurzy 
hasičů atd. Vše je podmíněno ochotou čle-
nů a podporou obce.

V loňském roce byly zakoupeny nové 
zásahové obleky a boty za spoluúčasti 
Olomouckého kraje. V letošním roce žá-
dáme o dotaci z Olomouckého kraje na 
nákup nových přileb, svítilen na přilby 
a zásahové rukavice. 

Určitě jste si všimli nové plechové bou-
dy stojící u školky, která byla postavena za 
účelem parkování nového vozu, který je 
plánován v příštím roce zakoupit. V těch-
to dnech obec Raková u Konice žádá mi-
nisterstvo vnitra o dotaci na nákup no-
vého zásahového vozidla DA L1Z, který 
bude používán za účelem civilní ochrany 
(evakuace osob, rozvážení hygienických 
potřeb, pitné vody a stravy při mimořád-
ných událostech), dále bude vyžíván při 
likvidacích událostí, ke kterým bude JPO 
povolaná. 

Za posledního půl roku JPO SDH Rako-
vá u Konice zasahovala u dvou událostí.

1. Požár rodinného domu na patro 
Dne 10. 11. 2020 v 14:32 byla na krajské 

operační středisko ohlášena mimořádná 
událost (kouřící kotel).
Dílčí zpráva o zásahu JPO Raková u Konice

Při příjezdu JPO Raková u Konice (14:59) 
byla událost lokalizovaná (HZS - Konice+ JPO 
III. Konice+ JPO III. Hvozd). Po ukončení od-
větrávání zakouřeného prostoru kotelny a ná-
sledného vyhlášení likvidace události jednotka 
zůstala na místě na žádost starosty obce a pro-
váděla výpomocnou činnost při odstraňování 
vyvřelé vody a provedla vypuštění topného tě-
lesa. V 15:45 odjezd na základnu.

U události zasahovaly celkem 4 jednotky po-
žární ochrany. Naštěstí nedošlo k požáru, tedy 
škody byly minimální.

2. Technická výpomoc
Dne 11. 4. 2021 v 16:11 byl na Krajské 

operační středisko ohlášen strom přes ces-
tu Krakovec-Kyselka.
Dílčí zpráva o zásahu JPO Raková u Konice

V 16:12 vyhlášení poplachu. V 16:23 výjezd 
jednotky k události. V 16:30 příjezd jednotky 
k události. Z levé strany lesní cesty ležel napříč 
strom. Jednalo se o olši, průměr kmene 35 cm. 
V 16:31 zahájena odklízecí činnost pomocí mo-
torové pily. V 16:31 příjezd HZS Olomouckého 
kraje a převzetí zásahu. V 16:39 hod byla vy-
hlášena likvidace události. V 16:40 hod. odjezd 
na základnu, 16:50 hod. příjezd na základnu.

Činnosti JPO SDH v prospěch obce:
1. Na podzim naši hasiči čistili přívod 

vody do požární nádrže na návsi.
Důvodem byl zcela ucpaný přítok. Příči-

nou bylo tělo uhynulé nutrie.
2. Činnost jednotky při odčerpání požární 

nádrže na hřišti za účelem obnovy přítoku.
3. Hasiči zamezili nebezpečí pádu stro-

mu na cestu směrem Na Doly.
Na žádost starosty byla jednotka vyslá-

na dne 13. 4. 2021 na likvidaci pověšeného 
stromu napříč přes cestu směrem Na Doly. 
Strom byl pověšen v koruně jiného. Jed-
nalo se o třešeň v průměru kmene 80 cm 
a hrozil tedy pád a usmrcení osob nebo 
škody na majetku. Ačkoliv byla činnost 
komplikovaná terénem, podařilo se našim 
hasičům nebezpečí odstranit.

Závěrem děkuji za Vaši přízeň. Svou 
prací se budeme snažit zlepšit požární 
ochranu a doufám, že budeme i nadále 
řešit tyhle prkotiny a nikdo z Vás nebude 
v opravdovém ohrožení zdraví či života.

Děkuji za Vaši pozornost!

Martin Matysek,  
velitel JPO SDH Raková u Konice
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okénko Sboru dobrovolných hasičů  
Ačkoliv se v době covidové nepořádaly 

žádné kulturní akce, dokonce ani schů-
ze Valné hromady, tak sbor využívá tuto 
možnost prostřednictvím zpravodaje Vás, 
čtenáře nebo kolegy hasiče, seznámit s dě-
ním ve sboru a vším, co se točí okolo hasi-
činy u nás v obci.

Je toho tolik, že ani nevím, kde začít. 
Snad tím, že na úvod bych chtěl poděko-
vat kolegům, kteří ve sboru pracují svědo-
mitě. Těm, kteří nepracují svědomitě, přeji 
nápravu.

Možná někteří víte, že minulý rok byl 
obcí Raková u Konice zakoupen sboru 
dobrovolných hasičů nový prapor, který 
ale bohužel stále čeká na posvěcení panem 
farářem. Prapor se měl posvětit už loni, ale 
jelikož tak významná událost se musí dů-
stojně uctít a oslavit, tak se kvůli covidu 19 
vše odvolalo.

Ale to, že se nepořádají žádné kulturní 
akce neznamená, že členové zahálí. Na-
opak! Minulý rok jsme zkusili rozběh-
nout znovu dětský požární sport a docela 
s úspěchem. Dokonce jsme s nadšením za-
čali shánět finanční prostředky, abychom 
mohli tento bohulibý čin dělat na úrovni 
a zadařilo se.

V rámci dotace zemědělského intervenč-
ního fondu (dále jen ZIF) spolu s obcí byly 
zakoupeny nové dětské PS2 (pracovní 

stejnokroj) za účelem rozvoje požárního 
sportu. Ze stejného programu byly zakou-
peny nové vycházkové stejnokroje a byl 
vytvořen nový znak dobrovolných hasičů, 
který byl zhmotněn v podobě nášivky na 
vycházkový oblek.

Co se týká požárního sportu, tak byla 
obec Raková u Konice požádaná o mimo-
řádný příspěvek 20.000 na nákup nových 
savic 2x1,6 m a 2x2,5 m, nového rychlo-
naklapávacího koše a závitovou redukci. 
Naší žádosti bylo vyhověno.

V letošním roce pojedou za finanční 
podpory obce 2 členové SDH na kurz ve-
doucích mládeže, kde úspěšným splněním 
zkoušek dostanou právní způsobilost pro 
tuto činnost. 

Dále byly zakoupeny za podpory ZIF 
nové lednice, mrazák, lavečky a abychom 
vám pobyt na hřišti co možná nejvíce zpří-
jemnili, budeme do posezení před akcí, 
kdy hrozí horší počasí instalovat plachtu, 
která Vás ochrání před deštěm a nepříjem-
ným větrem. Plachta bude vyrobena na 
zakázku s mobilním skladem, který bude 
dočasně sloužit k uskladnění vybavení 
jednotky požární ochrany a jako garáž pro 
výjezdní vozidlo, které plánujeme zakou-
pit.

Ještě bych chtěl zmínit, že společně 
s obcí pracujeme na opravě stříkačky Cho-

těbor (oprava motoru a udržovací nástřik 
originálního laku z roku 1936, který se 
bude provádět odbornou firmou).

Z jara letošního roku sice neproběhl sběr 
nebezpečného odpadu, ale zato se obča-
né mohli zbavit toho kovového, kterého 
bylo opravdu dost. Všem, kteří nám dali 
tu možnost si přivydělat, moc děkujeme! 

Dále spolu se sběrem proběhl také sběr 
elektroodpadu, který také vypadá jako 
slušný a stálý zdroj příjmu do sboru. EKO-
-KOM pro podporu recyklace a sborů 
dobrovolných hasičů přišel s výborným 
programem. Za sběr elektroodpadu hasiči 
dostanou odměnu. Vybíráme jak drobný 
elektroodpad, tak i lednice, mrazáky atd. 

Co se kulturních akcí týká, zatím kon-
krétní termíny nejsou, sbor čeká na uvol-
ňování opatření vládou ČR. Nicméně 
mohu slíbit, že hned, jak to půjde, něco 
pro Vás zorganizujeme.

Co se týká stavění máje, proběhne stan-
dardně v kruhu SDH. 

Co se týká kácení máje a otvírání studá-
nek, doufáme, že už bude vše rozvolněné 
a budeme moci pořádat tradiční posezení 
na hřišti.

Závěrem Vám chci poděkovat za přízeň 
k nám, kterou jistě chováte!

Napsal Martin Matysek, velitel SDH 

okénko mateřské školy  
Počátkem roku 2021 zavítalo do školy 

divadélko o první pomoci „Jak sněhuláček 
záchranář ošetřoval medvídka Popletu.“ 
Formou hry, písniček a ukázek realistického 
maskování úrazů se děti seznamovaly s po-
skytováním první pomoci, učily se reagovat 
na vzniklou situaci, neotálet, správně volat 
na tísňové linky. K zapamatování čísel inte-
grovaného záchranného systému jsme pou-
žívali motivační říkanky. Díky bohaté sně-
hové nadílce jsme si v únoru užili sáňkování, 
bobování a her se sněhem, ještě jsme stačili 
zorganizovat maškarní karneval a pak byla 
škola znovu uzavřena. Po návratu dětí s po-
vinnou školní docházkou nás čeká projekt 
realizovaný Regionem HANÁ – „Klíčení 
semínek na klíčící misce.“ Každá MŠ obdr-
ží sadu klíčících misek a sadu semínek na 
klíčení – hrách, fazole mungo, řeřicha, řed-
kvička, cizrna. V průhledných třípatrových 
nakličovacích miskách budeme sledovat, 
jak dlouho semínka klíčí, jak klíčky chutnají, 
proč nakličovat a klíčky konzumovat (jsou 
zdrojem vitamínů a minerálních látek). Rea-
lizace ostatních naplánovaných aktivit bude 
závislá na dalším vývoji epidemiologické 
situace a vládních nařízeních. Napsala Jana Voglová, ředitelka MŠ
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okénko kulturního centra
Vážení spoluobčané a chalupáři,
ráda bych Vás seznámila s děním naše-

ho Kulturního centra. 
Vzhledem k současné epidemii a vyhlá-

šenému nouzovému stavu se nemohou 
pořádat společné akce ani v našem cent-
ru. Proto jsem činnost zaměřila především 
na pořádání venkovních aktivit. V únoru 
jsem vytvořila stezku hlavně pro nejmen-
ší děti „Putování za tajenkou“. Trasa byla 
vedena od hřiště směrem k hájence a ces-
tou ke družstvu zpět do vesnice. Na ná-
vštěvníky čekalo deset zastavení s úkoly 
a vždy s jedním písmenkem na zapama-
tování. Kdo si stezku sám prošel a sestavil 

znění tajenky, mohl vyluštění poslat na 
email nebo vhodit do schránky na obec-
ním úřadě. Všechny odpovědi byly odmě-
něny balíčkem se sladkostmi. 

Jelikož stezka měla kladné ohlasy, bylo 
vytvořeno na Velikonoce druhé putování 
s velikonočním zajíčkem. Tentokrát stezka 
vedla kolem vesnice a měla dvanáct zasta-
vení, na kterých se plnily jak pohybové, 
tak vědomostní úkoly. Protože vím, že 
stezky se účastní hlavně maminky s dětmi, 
úkoly jim byly přizpůsobeny. Tentokrát 
děti měly počítat, kolik kreslených vajíček 
bylo na obrázcích s úkoly. Za zaslanou 
správnou odpověď všichni obdrželi slad-

ký balíček.
Hned, jakmile se uvolní epidemiologic-

ká opatření, máme naplánováno několik 
aktivit-přednášky a semináře. Uvidíme, 
jak se bude situace nadále vyvíjet.

Ještě bych chtěla podotknout, že pořád 
funguje základní sociální poradenství 
s panem Dominikem Solovským po tele-
fonické domluvě. Telefonní kontakty jsou 
uvedeny na úřední desce obce.

Musíme věřit, že se situace uklidní 
a v létě se již budeme moci setkávat bez 
omezení.

Napsala Marcela Hajkrová
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Něco pro zasmání i zamyšlení:
Angličan se ptá Čecha: „Po které straně tu jezdíte? Po levé nebo po pravé?“ Čech mu odpoví: „Mezi dírami, kamaráde.“

Kdo chce, hledá způsob, kdo nechce, hledá důvod.

Slova jsou jako listy na stromě - kde je jich nejvíce, tam je nejméně ovoce.

Objeví-li se před vámi široká a rovná cesta, vězte, že vede do pekel.
Napsala Zdena Hošková

něco na zub  
MouČník BaBeTka

ingredience:
• 4 vejce
• 25 dkg polohrubé mouky
• 22 dkg mletého cukru
• 1 dcl oleje
• 1 dcl kefíru (mléka)
• šťáva a kůra ze 2 citronů
• špetka soli, prášek do pečiva.

Postup: 
Ušleháme sníh ze 4 bílků s polovinou cukru. Dále ušleháme 4 žloutky 

se zbytkem cukru a přidáme postupně další suroviny, nakonec vmícháme 
sníh z bílků. Těsto nalijeme do formy podle toho, jaký chceme tvar (bábov-
ka, dortová nebo chlebíčková forma, vyšší plech). Pečeme na 180 ° asi 40 
minut do zrůžovění. Polijeme citronovou, čokoládovou nebo bílou pole-
vou podle chuti. Moučník je jemný, vláčný a má svěží, příjemně navinulou 
chuť.
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Hádanka
Poznáte, kde stojí tento malý dřevěný domeček?

V minulém čísle byly ploty rodiny Hajkrové, Minaříkové a Jedličkové.
Napsala Zdena Hošková

Závěr
Ty nejvážnější zdravotní stavy v důsledku onemocnění COVID-19 se občanům naší obce vyhýbají. Asi tady máme zdravý 

vzduch nebo kvalitní slivovici anebo je to možná obojím a záleží jen na osobních preferencích. Ať je příčinou cokoliv, važme si 
toho. Do té teplejší poloviny roku nám všem přeji, aby tak tomu bylo i nadále.

Napsal Václav Konečný


